
Dagsorden og referat til forældrebestyrelsesmøde
Dato: 18. august 2021
Tidspunkt: 17.00-19.00
Sted: Børnehuset Stjerneskuddet
Mødeleder: Lisa
Referent: Pia
Fraværende:  ingen

 

Dagsorden: 

● Godkendelse af dagsorden.
● Godkendelse af seneste referat.  Ok
● Opfølgningspunkter:

o Måltidspædagogik, status på projektgruppe v. Pia/Anita.
Gruppen forventes at samles i september.

o Høns i Stjerneskuddet
● hvordan går det generelt med hønsene? Det går godt, Vi er alle

glade for hønsene og det er en god beslutning. nogle
udfordringer?Der har været lidt udfordringer med høns uden for
hønsegården, foderautomaten der ikke virker helt optimalt og vi har
derfor haft meget sultne høns. Kvaliteten af hønsehuset og
hønsegården er for dårlig. Døren/lågen i hønsehuset er faldet af,
hegnet er blevet lappet flere gange allerede. Vi ønsker os et nyt
hønsehus af en bedre kvalitet, som er større og som er frostsikret til
vinter. Katrine tager kontakt til Jonas vedr. opdatering af både gård
og hus. udgangspunktet har været, at det kun er nødvendigt med
hønsepassere i forbindelse med ferie og forlænget weekender. Til
vinter når/hvis det bliver frostvejr, bliver det nødvendigt med
weekendpassere. Pia laver en kalender til at hænge op i
fællesrummet.

● hvad siger børnene (og de voksne) til det? Vi er alle rigtig glade for
vores høns. De er omdrejningspunktet for mange gode snakke og
stunder.

o Legepladsprojekt, kort status. Der er sket en del ude på legepladsen og det er
super godt. Vi er rigtig glade for vores sheltere, der tre smås legehuse/boder
bliver flittigt brug. Kvaliteten er god. Så vi er godt på vej, men mangler
fortsat noget. Det har ikke været muligt at få den/de lovede tidsplaner,
desværre. Træls er presset på tid og deres tilstedeværelsen har derfor været
noget sporadisk.

o Udflugtsliste. Erfaringen har vist at når det sendes via Aula/Tabulex var der
rigtig mange forældre der ikke så det og måske derfor ikke responderede på
det.  Vi har derfor besluttet at hænge listen op på dørene, modsat sidst
kommer der ingen tidsfrist på opslaget.

I forbindelse med denne snak, kom vi ind omkring når vi holder fødselsdag
for børnene her i huset. Det viser sig at der er/har været en usikkerhed i
forældregruppen omkring hvorvidt vi tager hjem og holder fødselsdag eller
om det kun  bliver holdt her i huset. Usikkerheden må stamme fra et levn fra
tidligere tider. Vi tager gerne hjem til fødselsdage. Pia orienterer omkring
dette i det næste nyhedsbrev.



● Generel status fra huset
o Børnetal. Vi er/bliver fyldt helt op og kommer til at  kører faktisk med en

overoverbelægning i vuggestuen i 5 uger. Der er pres på institutioner her i
hedensted by. I børnehaven kommer vi på maks hurtigere end vi plejer,
allerede omkring årsskiftet. Vi er desværre i en situation hvor vi forsøger at
leve op til søskende garantien, men det er lige pt ikke helt muligt.

o Trivsel.
Vuggestuen. Alle har det godt. grundet pres på garderoben har 5 børn fået
garderobe ude i den store garderobe ved Astro. Hvordan har det været at få
en pædagog mere ind i personalegruppen?  Det er godt, men også meget nyt
endnu og de er fortsat ved at lære hinanden. Der kom lige ros til den
studerende/LInea. Det er godt/vigtigt med de små grupper, og det prioriteres
højt.
Børnehaven: her går det også godt. Det nuværende tema “Mig og min krop”,
giver anledning til mange gode snakke både her i huset og hjemme ;) . Vi
oplever som tidligere at børnene synes det er spændende og meget gerne vil
de aktiviteter der opstår/arrangeres under de forskellige temaer - de synes
det er spændende og bliver derfor optaget af det. Der arbejdes ligeledes med
de mindre grupper i børnehaven, hvilket giver bedre plads til nærvær og
fordybelse for både børn og voksne.

o Opkvalificering af brobygningen, er sat på dagsorden. Der holdes lige nu
nogle møder mellem Stjernevejskolen, Solsikken og os, da der er bred
enighed om at en opkvalificering er på sin plads.  Mere om det på et andet
tidspunkt.

● Kommende begivenheder
o Arbejdsdag 20. august 2021 (Lisa og Maria står for dette)
o Cykelsponsorløb 20. august 2021 (Line og Berit står for dette). Der er brug for

hjælp med at tælle runder, Lisa tager over for Line.. Der er lavet en konto,
som pengene bliver overført til. Opgaverne er uddelegeret. Der er søgt to
fonde vedr. anskaffelse af nye cykler v/Katrine, der afventes svar sidst
september/først oktober. Der er søgt om fuld finansiering og det er derfor
vigtigt at vi har to kontoer så de penge der bliver samlet ind løbende via
forskellige arrangement har sin egen kontor.  Der er forældre der har
kontaktet Line, da de ønsker at donere nogle penge, selv de ikke har
mulighed for at deltage.

o Fødselsdag og sommerfest 10. september (Line og Anita + personale står for
dette). Er det en god ide at sælge kage både i relation til tid og kostpolitik? Vi
beslutter at droppe kageboden til fødselsdagsfesten og tager det med til en
legesøndag i stedet for.

o Legesøndag den 26. september (Jonas og Katrine står for dette). Det er der
også styr på incl. kaffe og kage. opslag på intra og i garderoberne.

o Børnefotografering 26. september Starter kl. 8.00 og frem til kl. 14.00 og alt
efter efterspørgslen kan der åbnes op mere tid (Lisa står for dette).
Fotografen har  ikke mulighed for at tage gruppefoto – skal vi gøre noget
andet for det? Line kender en ung fyr, der billigt ville kunne tage
gruppebilleder. Hvilken pris kan han gøre det til og hvordan kommer det til at
fungere? det undersøger Line. Anita kender en der måske kunne være
interesseret hvis det andet ikke er muligt.  Sidste år var der ikke stor
opbakning til gruppebillederne.



o Fyraftensmøde til Oktober. Det er der styr på. Vi kommer til at tale om
forældresamarbejdet og en forventningsafstemning omkring den daglige
overlevering af information.

o Forældrekaffe 13.august AFLYST – skal det rykkes? Nej, vi har mange gode
arrangementer hen over resten af året.

o Næste møde er 4/10 med fysisk fremmøde kl. 17.00 - 19.00
o punkter til næste møde….
o Dialogmøde d. 6/9, Lisa deltager og hvis Jonas ikke har tid eller lyst deltager Anita gerne.
o Anita deler lige en ros til Stjerneskuddet, som hun har hørt  fra forældre der ikke har børn her

i huset, om at det er et godt sted. Så det rygtes ude i byen, at vi er et godt sted.

Bilag til dagsorden:
o Seneste referat fra 31. maj 2021

o Nyt årshjul udarbejdet og fremsendt sammen med seneste referat


